
 
 
 
 
Aan: 

ALV Parkinsonvereniging 
Kosterijland 12 
3981 AJ Bunnik 
 
 
 
          Datum 

          16 mei 2023 
 
 
Betref:  

Concept verslag kascontrole 
 
 
Geachte leden, 
 
In de Algemene Ledenvergadering van november 2022 heeft u een kascommissie ingesteld om in 
aanvulling op de controle van de externe accountant controlewerkzaamheden uit te voeren. Dit was 
nodig omdat aan de accountant geen volledige controle zou worden gevraagd, doch slechts 
voldoende voor een samenstellingsverklaring. 
 
De kascommissie bestaand uit Bas Aalders en Theo Boerkoel heeft van het bestuur en bureau van de 
Parkinsonvereniging alle bescheiden gekregen om de controle te kunnen uitvoeren, bestaande uit: 
het jaarverslag, de boekingen in de boekhouding, de begroting en de verslagen van bestuurs-
vergaderingen. Vanwege het feit dat het ging om een eerste keer dat een kascommissie de controle 
zou doen is gekozen voor een grondige aanpak waarbij naast de normale controle dieper in is gegaan 
op specifieke risicogebieden. De risicogebieden die zijn geïdentificeerd zijn de relatie met 
ParkinsonNL en contributies/ledenwerving. 
 
Reguliere controle: vastgesteld is: 
1. Voor zover de commissie heeft kunnen vaststellen zijn alle kosten en opbrengsten vastgelegd. 
2. De begin- en eindsaldi van de bankrekeningen van de vereniging zijn conform de jaaropgave van 

de betrokken banken.  
3. Het totaal van lasten en baten in de begroting zoals gerapporteerd in het jaarverslag is conform 

de in de ALV van november 2021 goedgekeurde begroting. De bedragen per rapportage-
onderwerp wijken af door herindeling van onderliggende items. 

4. De indeling van de realisatiecijfers in de jaarrekening wijkt af van de indeling van de 
begrotingscijfers waardoor de cijfers in deze confrontatie niet 100 % op elkaar aansluiten. 

5. De afwijkingen, hoewel van enige omvang, zijn niet zodanig dat het leidt tot een volledig ander 
beeld dan wanneer er wel een volledige aansluiting zou zijn geweest. 

 
Zoeklicht risicogebieden 
 
Relatie ParkinsonNL 
Het bestuur van de Parkinsonvereniging heeft tijdens de ALV van november 2022 aangegeven dat de 
jaarrekening van de vereniging eenvoudiger wordt nu werving en onderzoek door ParkinsonNL zal 
worden gedaan. Tijdens de controle kwamen de volgende zaken boven tafel: 



 
 
 
 
1. Er blijft een stroom giften, erfenissen, subsidies en extra contributies via de Parkinsonvereniging 

binnenkomen. De vereniging stort de bedragen ieder kwartaal door naar ParkinsonNL. In 2022 
betrof dit € 530.047. Ook in 2023 en de jaren erna zal dit nog een aanzienlijke stroom zijn. 

2. Eind 2022 was er nog € 147. 354 aan toegezegde subsidies voor onderzoek bij de vereniging in 
kas. De afwikkeling van deze subsidies loopt nog enkele jaren. 

3. Eind 2021 stond op de balans nog een bestemmingsreserve Onderzoek & Ontwikkeling van € 
504.354. Bij de oprichting van de Alliantie en het bijbehorende fonds ParkinsonNL is afgesproken 
dat deze gelden uiteindelijk overgedragen zullen worden aan ParkinsonNL. Eerder is al € 500.000 
in een aantal stortingen overgedragen. 

4. In de ALV van november 2022 is het jaarplan 2023 aangenomen waarin was opgenomen dat in 
twee stappen de bestemmingsreserve Onderzoek & Ontwikkeling naar ParkinsonNL zal worden 
overgeboekt. De eerste stap van € 400.000 is in 2022 direct na de vergadering gerealiseerd. 

5. Aan de Parkinsonalliantie is een bedrag van € 10.000 en later nog een bedrag van € 15.000 als 
bijdrage en extra bijdrage kernpartners gestort. 

6. De Parkinsonvereniging ontvangt een niet geïndexeerd bedrag van € 650.000 voor de 
verenigingsactiviteiten. 

7. ParkinsonNL ziet de Parkinsonvereniging als een risico zo staat vermeld in haar jaarverslag 2021. 
8. Uit de verslagen van de bestuursvergaderingen blijkt dat het bestuur alert en kritisch is over de 

wijze waarop de relatie met ParkinsonNL verloopt. Hoewel het belang voor de vereniging van de 
alliantie en het nieuwe fonds helder voor ogen staat blijft het bestuur zich richten op de belangen 
van de vereniging in zijn geheel. Er is inmiddels een afspraak gemaakt voor het door de 
vereniging te ontvangen bedragen vanaf 2024. Daarin is een indexering afgesproken. 

 
Contributies/ledenwerving 
Eveneens vanwege de vorming van de alliantie is het van groot belang dat de Parkinsonvereniging in 
ledentallen groeit. Het is zowel voor de financiering van de activiteiten van de vereniging van belang 
als voor de positie van de vereniging als vertegenwoordiger van het patiëntenbelang in de alliantie en 
in Nederland. Daarom is gekeken naar de ontwikkeling van het ledental in 2022. 

• Eind 2021 waren er volgens het jaarverslag 9.426 leden 

• Van deze leden ontving de vereniging van circa 1.600 leden een opzegging. De belangrijkste reden 
zijnde overlijden. 

• In 2022 bleef de contributie achter bij de begroting doordat de doelstelling in ledentallen van 
10.000 niet is gehaald.   

• De vereniging is gestart met de organisatie van een ledenwervingscampagne en heeft hiervoor 
€22.973 aan kosten gemaakt. De campagne zelf zal in 2023 plaatsvinden met een aanzienlijke 
groeidoelstelling. 

 
Conclusies 
Op basis van de reguliere controle en de zoeklichtonderzoeken: 
1. De jaarrekening over 2022 geeft een voldoende beeld aan de ALV om het door haar bestuur 

gevoerde beleid te beoordelen. Betere aansluiting realisatie op begroting is wenselijk. 
2. De complexiteit van de jaarrekening blijft de komende jaren nog vergelijkbaar met eerdere jaren. 

Alleen werving van fondsen en verlenen van nieuwe subsidies voor onderzoek zijn vervallen als 
onderdelen. 

3. De kritische en alerte houding van het bestuur ten opzichte van ParkinsonNL schept vertrouwen 
en zal belangrijk blijven.  
 



 
 
 
 

4. De basis van de vereniging het ledental en de werving van leden is een blijvend aandachtspunt, is 
naar verwachting een continue activiteit. 

 
Het is de taak van een kascommissie om na te gaan dat de door het bestuur in het financieel verslag 
verstrekte informatie toereikend en correct is. Het geven van advies over goedkeuring van het 
jaarverslag en decharge van het bestuur ligt dan ook buiten haar taken. De controle levert wel op dat 
de kascommissie geen belemmeringen ziet voor de goedkeuring en decharge.  
 
Tot zover het verslag van de commissie. 
 
 
 
 
 
Namens de kascommissie 
Bas Aalders 


